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Interjú

Az energiaválság okozta áremelkedések rendkívül ne-
héz helyzetbe hozták a magyar önkormányzatokat. Ön 
hogyan látja, mennyire általános ez a probléma, illetve 
tud-e példát hozni olyan önkormányzatokra, amelyeket 
ez alig érint, illetve teljesen kilátástalan helyzetbe hoz? 
Az energiaválság okozta áremelkedések nemcsak az ön-
kormányzatokat hozta nehéz helyzetbe, hanem min-
denkit. Itt minden egyes polgár, cég, bármilyen kicsi vál-
lalkozás… mindenki bajba került. A kormányzatnak 
nem volt más lehetősége, mint a lakosságot menteni, és 
ezért hozta létre a rezsivédelmi alapot. A valós ár és a 
fix ár közötti különbséget ebből az alapból fizeti ki a ma-
gyar kormány az MVM-nek, hogy a beszerzéseket tud-
ja finanszírozni. Ebből adódóan ez a probléma mindenkit 
érint az önkormányzati szektoron belül is. Van, akit job-
ban, van, akit kevésbé. Voltak olyanok, akiknek hosszú 
távú szerződései voltak előtte villany- és gázár tekinte-
tében, ezek lejárnak 2023. decemberben, vagy legkésőbb 2024 
decemberében. Őket annyira nem érinti a válság, ez az önkormányzati 
szektor 5-10%-a. A kicsi önkormányzatok nem rendelkeztek közbe-
szerzés alapú beszerzésekkel, ők egyetemes szolgáltatásban voltak, így 
nekik nem volt hosszú távú szerződésük. A nagyobb önkormányzatoknál 
sem volt jellemző, hogy 2-3 évre kötöttek szerződést. A probléma min-
den önkormányzatot érint, bizony olyan is van, akit kilátástalan hely-
zetbe hoz. Főleg azokat hozza ebbe a helyzetbe, akiknek nincsenek 
saját bevételeik, akik kimondottan az állami támogatásra vannak szo-
rulva a feladatfinanszírozás rendszerében. Ahol van egy-két épület vagy 
közvilágítás, ha a szükséges összeg nem folyik be a számlájukra, akkor 
a közvilágítást sem tudják kifizetni, ebből adódóan nehéz helyzetbe 
kerülnek. A mostani kormányzati támogatással az önkormányzatok nagy-
jából májusig rendben vannak. Azt, hogy milyenek lesznek szep tem-
bertől a beszerzési árak, a következő időszakban látjuk meg.  
Vannak-e regionális különbségek a kezelhetőségben, vagy inkább 
településtípusokra, esetleg méretre jellemző különbségek? 
Regionális különbségek nincsenek a kezelhetőségben, de település-
típusokban találunk jellemző különbségeket. Nagyon nagy része azo-
kat az önkormányzatokat érinti, ahol sok a feladat, nagyon sok mindent 
látnak el – ezek főleg a járásszékhelyek és a nagyvárosok: ott jelentős 
méretbeli és megoldásbeli különbségek vannak. Ezek az önkor-
mányzatok a környéknek is látnak el feladatokat, ebből adódóan több-
letköltségek is jelentkeznek. Ehhez azért hozzátartozik, hogy itt van 
ipar, szolgáltató szektor, adóbevétel, és minden egyéb más arányok-
ban is van különbség. Itt lehet csökkentést elérni takarékoskodással, 
valamint van mozgástér átszervezésekre. 
Általános gyakorlatként az önkormányzatok spórolással és vagyon-
értékesítéssel próbálkoznak. Ön szerint ez megoldás lehet-e, illet-
ve mennyiben befolyásolja a jövőbeli lehetőségeket? 
Mindkettővel próbálkozni fognak, nincs más lehetőségük. Két-három 
éven keresztül ez a helyzet fenn fog maradni, ugyanis megváltozott 
a teljes beszerzési láncolat. Ebből adódóan fel kell készülnie arra min-
denkinek, hogy Norvégiából több gázt fogunk importálni, hogy 
LNG-gázt hozunk az orosz gáz helyett. Hogyan lesz a kőolaj, és ho-
gyan lesz villamosenergia-termelés? Valószínűleg gázerőműveket 

kell építeni a napelemek kiegyensúlyozására. 
Sok mindent össze kell állítani ahhoz, hogy biz-
tonságos energiaellátás legyen Magyaror-
szágon. Az árak tekintetében nem kell szá-
mítani szerintem nagy visszaesésre, olyan ol-
csó energia, amilyen volt, már nem lesz. Kö-
rülbelül 80 Ft/kW alá nem fognak menni a vil-
lamosenergia-árak és 250 Ft/m3 alá nem 
megy a gáz ára sem. Az energiaválságnak egy 
pozitív hozadéka van, hogy megnézik jobban 
az emberek és a cégek, mit és hogyan fo-
gyasztanak. Ebből adódóan egy 20 százalé-
kos spórolás alapvetően benne van a rend-
szerben, köszönhető az enyhe télnek is.  
Vagyonértékesítés csak ott van, ahol meg is fi-
zetik a vagyont, tehát a nagyobb települé-
seknél fordulhat elő. A kicsi települések be-
írhatják, hogy ebből próbálnak majd bevételre 
szert tenni, de ez csak szépen mutat a költ-
ségvetésben, és úgy fog kinézni, hogy a két ol-
dal rendben van. Tömegével nem tudnak el-

adni vagyont, abban biztos vagyok, hiszen ezeken a helyeken kicsi rá 
a kereslet. Szántót, erdőt el lehet adni, de belterületi ingatlanok te-
kintetében nem tudnak annyit kérni érte, hogy abból a hihetetlen áre-
melkedésből adódó kötelezettségeiket ki tudják fizetni. Kormányza-
ti segítségre kell hagyatkozzon minden egyes önkormányzat. 
Év végén a kormányzat komoly támogatásokról is döntött. Ez Ön sze-
rint elegendő lépés volt, vagy további segítséget igényelnének az 
önkormányzatok? Ha igen, akkor milyen jellegűt? 
A kormányzat komoly támogatásról döntött, mely májusig elegendő. A 
következő évi beszerzés és gáztárolás majd csak a nyáron várható. Most 
még csak annyit tudnak, mennyiért lehet fűteni és világítani ebben a téli 
szezonban. A következő időszakról még nem lehet beszélni, ezért nem 
is volt annyi támogatás az önkormányzati szektorban, 74 milliárd forint jött 
be. Ha az egész évet nézem, akkor 800 milliárd forintot költött a teljes 
önkormányzati szektor dologi kiadásokra, ennek 10%-a ment el energi-
ára, azaz 80 milliárd forint. Ha kiszámolom ez alapján, akkor 400 milliárdot 
kellene juttatni az önkormányzati szektornak. A megtakarítások mellett 
nagyjából 250 milliárd forintba fog kerülni az önkormányzati szektornak 
az energia. Tehát az év második felében még 100 milliárd forintot kelle-
ne az önkormányzati szektornak adni. Úgy gondolom, hogy nyáron majd 
újratárgyalja a kormányzat a támogatási rendszert a következő félév te-
kintetében. Szerintem a következő pár évben is így lesz, kétszeresen nem 
fog beépülni a teljes támogatási rendszer a költségvetésbe, pont azért, 
mert hektikusan változnak az árak. Új ősz és tél lesz, és ehhez új árak. Ezért 
lesz többkörös támogatás. Ebben a rendszerben, amiben mi élünk, ön-
kormányzatok nagyobb forrást előre nem fognak kapni.   
A TÖOSZ részvételével folynak-e jelenleg egyeztetések a segítsé-
gadásról a kormánnyal? 
Jelenleg nem folynak egyeztetések kimondottan erre vonatkozóan. Vi-
szont az új energiaügyi miniszterrel beszélünk arról, hogy hosszabb tá-
von milyen beruházások történnek Magyarországon, milyen lesz a vil-
lamos energia és a gáz kérdésköre, hogy hosszabb távon, hogyan lesz 
biztonságban a magyar államháztartás, a cégek és a lakossági fogyasz-
tók. Ebből adódóan nekünk is lesz majd feladatunk. Eddig csak fogyasztók 
voltunk, de nagyon remélem, hogy egy-két éven belül előléphetünk ter-
melővé is. A legérdekesebb lesz a jövőben az energiaközösségek lét-

Energiaválságról, az önkormányzatok helyzetéről és általában a magyar önkormányzati-
ság jövőjéről beszélgettünk exkluzív interjúnkban Schmidt Jenővel, a Települési Ön-
kormányzatok Országos Szövetségének (TÖOSZ) elnökével.

Schmidt Jenő, TÖOSZ-elnök
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TERMÉSZETESEN ERDŐKERTES 
INTERJÚ DR. PÁSZTOR LÁSZLÓ POLGÁRMESTERREL 

„A LAKOSSÁG MAGÁÉNAK ÉRZI 
A ZÖLD PROGRAMUNKAT” 

 
Erdőkertes zöld stratégiájáról, az éghajlatváltozás okozta kihívá-
sokról és a közösség építéséről beszélgettünk Dr. Pásztor László pol-
gármesterrel. 

rehozása. Ez kisebb településeknek lehet érdekes, hiszen egy kisebb 
falut (500-600 fős) önállóan is el lehet látni villamos energiával. Innentől 
kezdve le lehet válni a hálózatról. Mire ezekből az elgondolásokból be-
ruházás és eredmény lesz, az még legalább 3 év.  
Egy olyan település esetében, mint Erdőkertes, tud-e, és ha igen, 
akkor milyen konkrét segítséget adhat a TÖOSZ? 
Mindenképpen össze tudjuk hozni a települést az E.ON-nal és az 
MVM-mel. Tudunk segíteni abban, hogy milyen szerződéseket kel-
lene kötni, hiszen ez egy liberalizált piac, és nagyon nem könnyű el-
igazodni rajta. A többi hasonló önkormányzattal is lehet találkozni, és 
átvehetnek egymástól megoldásokat. Az új technológiákat elküldjük 
az érdeklődőknek és partnerekkel hozzuk össze őket (levegő-hő-
szivattyú, napelemes rendszerek, geotermia stb.).  
Sokan úgy vélik, hogy az igazi probléma a 2023-24-es télen fog tetőzni, 
amikor még nagyobb energiahiány várható. Osztja-e ezt a borúlátást? 
Vagy így lesz, vagy nem. Szerintem nem lesz akkora probléma, most 
már így látom. Európa elég gyorsan levált az orosz gázról. Igaz, ez több-
letköltségbe került, de a beszerzési útvonalak megvannak. Minden 
ország elkezdett gondolkodni, és hihetetlen gyorsan épülnek ki ter-
melő és szállító rendszerek. Persze a keresletből adódóan az árak fel-
jebb fognak menni a nyáron, hiszen mindenki be akar majd tárolni. Ren-
geteg LNG-terminált kiépítettek a tengerek mellett, így például Ma-
gyarország is hozzáférhet Lengyelország–Szlovákián keresztül csepp-
folyós gázhoz. A kérdés az, hogy mennyiért férünk majd hozzá. Nem 
az a kérdés, hogy tetőzik-e vagy nem, hanem az, hogy milyen gyor-
san tudjuk átállítani az országot, és hogyan tudjuk az energiabizton-
ságot megteremteni hosszú távú szerződésekkel és saját termeléssel. 
A 2023-2024-es tél csak abból a szempontból lehet érdekes, hogy 
hideg lesz-e vagy sem? Ha sokat fogyasztunk, akkor nagyon magas árat 
fizetünk ki a mostani időszakkal szemben.  
Lát-e veszélyt a magyar önkormányzatiságra nézve a fokozott kor-
mányzati beavatkozásban? 
Energiaár tekintetében nem látok veszélyt. A kérdés igen érdekes. Meg-
van a kormány és megvan az önkormányzatok dolga. Az önkor-
mányzatokét a feladatmegosztás tekintetében a Parlament hagyja jóvá 
törvényeken keresztül. Erős centralizált rendszer épült ki, ahol szin-
te minden központosítva van. Itt is megfigyelhető a hektikus mozgás, 
ami Nyugat-Európában is megtapasztalható. Egyszer centralizáció van, 
utána pedig decentralizáció. Mi most egy erős centralizációs folya-
matban vagyunk. Ez csak akkor változik meg, ha a pénzügyi egyen-
súly arra kényszeríti az adott szervet, hogy ez megváltozzon. Ha az 
adófizetők nem tudják fenntartani ezt a nagy puffert központilag, vagy 
túlságosan drágán működik, nem elvárható módon, akkor újra visz-
szaadják a feladatokat az önkormányzati szektornak. Ugyanis a nagy 
rendszerek nehezen kormányozhatók. Nehezen indulnak, és nehe-
zen fordulnak. Az élet kikényszerít dolgokat. Ami a nagy rendszerekből 
ilyenkor hiányzik, az a hatékonyság és az innováció. Ezért mondtam 
azt, hogy a pénz ki fogja kényszeríteni a jó üzemeltetést.  
Készülnek-e vészforgatókönyvvel az esetleges tömeges önkor-
mányzati csődök kezelésére? 
Vészforgatókönyvvel azért nem készülünk, mert ilyen nem fordulhat elő. 
A kormányzat sem engedheti meg, hogy csődbe menjen az önkor-
mányzati szektor, nem is fogja megengedni. Egyedi támogatásokkal fog 
majd operálni, arra viszont számolni lehet, hogy megvizsgálják azt, hogy 
ki, mire költött. Az önkormányzatok az államháztartás részei. Ha ilyen 
előfordulna, akkor nem lenne polgármester és képviselő-testület, hanem 
egy önkormányzati biztos lenne kinevezve a településre, aki csak a kö-
telező feladatokra költene pénzt. A lakosság ebből nem sok mindent ven-
ne észre, csak a civil szervezetek. Elmaradnának a beruházások, felújí-
tások. De ilyenre nem számítok. Eddig sem volt, ezután sem lesz.   

Kovács Péter 

Polgármester úr! A 2022-es évben határozottan zöld irányvonalat 
vett Erdőkertes működése. Miből adódott ez az elképzelés? 
A múltunkból és a település nevéből egyértelműen következett, 
hogy amikor a jövőt tervezzük, a stratégiai működésünknél megke-
rülhetetlen a természetközeliség. Ennek az elsődleges célja, hogy az 
itt élők számára minél egészségesebb, barátságosabb környezetet biz-
tosítsunk. Ez a téma manapság divatos is, viszont kevesen tesznek érte. 
Nálunk egyébként is megkerülhetetlen volt az ez irányú lépés, ugyan-
is a klímaváltozás hatásaként Erdőkertesen a talaj gyengébb minősé-
ge és az egyre csapadékszegényebb időjárás lépéskényszerbe hozott 
bennünket. Ugyanakkor tudjuk, hogy ez hosszú folyamat lesz. De ahogy 
a növények is lassan eresztenek gyökeret a talajba, úgy az emberek ese-
tében is bízunk benne, hogy hosszú távon tartós programot ültetünk 
el. Külön nehézség, hogy a rossz talaj és az éghajlati változások miatt 
nekünk is meg kell találnunk azokat a növényeket, amelyek képesek 
lesznek elviselni a körülményeket. Látszik például, hogy az örökzöl-
dekkel, a diófákkal gond van. Nem mehetünk el a problémák mellett. 
Nem könnyű vállalás, hiszen Erdőkertes esetében nagy erdőkről sem 
beszélhetünk. 
Igen. Sajnos kicsi a település területe, és valóban nincsenek nagy er-
dőink. Ezért úgy mondhatom, hogy nekünk a pincétől kell indítani az 
építkezést. A közterületeinket, az ingatlanok környezetét igyek-
szünk gazdagítani a lakossággal összefogva. Közben magunk is tanu-
lunk, a természet által meghatározott feladatokhoz szükséges tudásra 
teszünk szert közösen.  
Ezt szolgálja a Zöld Jócselekedetek program is? 
A feladatok már 2022-ben összeálltak egy rendszerré, ennek a kö-
zösségi zöldítési éves ütemnek adtunk nevet, és kívánjuk jutalmazni 
a benne résztvevőket a Zöld Jócselekedetek kiskönyvvel, amibe pe-
cséteket lehet gyűjteni a társadalmi tevékenységeken. A betelt kis-
könyveket le lehet adni az önkormányzat ügyfélszolgálatán, és a kö-
vetkező, 2024-es Fecskehívogatón a programjainkon segítők juta-
lomban részesülnek. Külön kívánjuk díjazni a gyerekeket, az ő meg-
nyerésük talán a legfontosabb. Úgy reméljük, hogy 2023 a társadal-
mi aktivitás tekintetében mérföldkő lesz. 

Fotók: Hollai Gábor



Erdőkertesi Napló • 2023. február

Önkormányzat

5

Milyen programokra várják az érdeklődőket, és milyen terveik van-
nak az idei zöldítésben? 
Gyakorlatilag minden programunk (a 2023-as programnaptár a 10. ol-
dalon található – a szerk.) a Fecskehívogatótól a Kertészeti Fesztivá-
lig a természet rendjéhez igazodik. Például a tavaszi Fecskehívogató 
elsősorban tudásátadó alkalom a metszési munkálatoktól az egész éves 
növénygondozási tanácsokig, míg a Kertészeti Fesztivál komplex vá-
sár és tudástár. Aztán jönnek a közösségi programok, mint a szemét-
szedési akciók, a hagyományos, sok éve működő faültetési kezde-
ményezések. Folytatjuk az immár 20 éve működő „Ültess egy fát a gyer-
mekedért”- akciót, ahol az újszülöttek szüleinek ajánlunk fel egy gyü-
mölcsfát. Ha már nagyobb a gyerek, akkor a Magoncot a magoncnak 
program keretében küldjük iskolába a kicsiket. És a harmadik lépcső 
gyanánt az iskolából elballagók is faültetéssel búcsúznak. Ahogy lát-
szik, ez egy komplett rendszer, amiben reményeink szerint a felnövekvő 
generációk életének szerves részévé válik a faültetés, -gondozás, a zöld 
gondolkodás. Az elmúlt időszakban körülbelül 600 fa került ily mó-
don elültetésre Erdőkertesen. Ha a terveinket nézzük, akkor kiemel-
ném, hogy hangsúlyt kívánunk helyezni a település központjától tá-
volabb lévő területek szépítésére is. Például a temető környékét is mél-
tóbbá tesszük 40 pusztaszil ültetésével. Folytatjuk a tulipános kert prog-
ramot is. A Fő út-Rizling utcai szakasznál a 650 tulipánpalántán túl 30 
selyemmirtuszt és 4 platánfát ültetünk el. Továbbá a Háromháznál par-
kot alakítunk ki, 198 darab facsemetével: minden felajánlásból származik. 
Viszont nem elég elültetni a növényeket, hanem gondozni is kell! 
Elsősorban öntözni. Ez nem kis feladat, és nem tagadom, hogy költ-
séges is. A kommunális csoportból két fő és egy teherautó járja a te-
lepülést. Ráadásul alapos munka is kell, komoly mennyiségű vízre van 
szükségük a nyári időszakban a növényeknek. De itt is számíthatunk 
a lakosság segítségére. Esővízgyűjtők beszerzésével több mint 150 gyűj-
tőedény került ki a házakhoz tavaly, illetve magunk is dolgozunk az eső-
víznek a fásított közterületünkön keresztülvezető szikkasztásos hasz-
nosításán. Szerencsére ma már nagyon sokan sajátjuknak érzik a há-
zuk környezetébe ültetett növényeket, és gondoskodnak a locsolá-
sukról, ápolásukról. 
Ennyire fogadókész a lakosság a zöld programra? 
Én úgy érzem, hogy maximálisan támogat minket ebben. Ha csak az eső-
vízgyűjtők sikerére gondolok, amit idén is folytatni fogunk, azt tapasz-
talom, hogy magukénak érzik az irányvonalat. Olyan példákat hozha-
tok, mint tavaly, amikor Őrbottyánnal közös szemétszedést szerveztünk, 
60-80 fő volt jelen. Szemmel láthatóan szépülnek az előkertek, a Szép 
kertek versenyre egyre több a jelentkező, a kiültetett virágokért, fákért 
felelősséget vállalnak az emberek.  Az út, amin elindultunk támogatásra 
talált. Nagyon köszönöm ebben mindenki segítségét, külön kiemelném 
a Kertes Erdőkertesért Munkacsoport minden tagját, élén Nagyné Gó-
dor Csilla alpolgármesterrel és Galló Györggyel, Csapó Krisztinával, Fo-
garasi Tiborral, Pyka Zsolttal és Inczédyné Pajor Mónikával.  

Van-e visszhangja a zöldülő Erdőkertesnek a környező településeken? 
Mivel ez nem egy látványakció, hanem hosszú évek folyamatos mun-
kája, más településekről elsősorban csak az eredmények látszanak, a napi 
munka nem. Sok polgármester kolléga követ ma már minket a Facebo-
okon, időnként kérdeznek, érdeklődnek is. De minden településnek meg-
van a saját prioritása, az önálló útja, ezért máshol talán mindez nem ennyire 
hangsúlyos kérdés. De meggyőződésem, hogy nekünk ez az utunk. 

Kovács Péter 
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KÖZÖSEN VÁLTJUK VALÓRA... 
(Fotók: Facebook/Erdőkertes Község Önkormányzata és Facebook/Dr. Pásztor László)

MAGONCOK  
Az elmúlt évben indította el az önkormányzat hagyományterem-
tő céllal a Magoncot a magoncnak! programot. Minden első osztályos 
gyermeknek egy almafacsemetét ajándékoztak, aminek első gyü-
mölcsét  reményeink szerint ők szüretelhetik majd le. Ezeket a fa-
hajtásokat  decemberben szedték ki, gondozzák hónapokon át, hogy 
2023 szeptemberében átadhassák a 120 kis magoncnak. Most még 
ovisok, akik idén szeptemberben a gazdái lesznek a kis almafáknak. 

ÚJ BUSZMEGÁLLÓ 
Ismét védi az esőtől, széltől  a buszra várakozókat a Katona József utcai 
buszmegálló. Korábban egy autós baleset következtében tönkrement 
a megálló. Hosszas egyeztetés után végül sikerült megállapodni a biz-
tosítóval, és megoldani a problémát. 
Erdőkertesen már nyolc buszmegállót sikerült felújítani. Az idei terve-
ink között szerepel a Cinke utcai buszmegálló kiépítése is.

INTÉZKEDÉS 
AZ ERDŐKERTESI NAPLÓ 
TERJESZTÉSE ÜGYÉBEN 

Több lakossági panasz érkezett az önkor-
mányzathoz, hogy nem jut el a Napló a la-
kossághoz, holott fontos információkat tar-
talmaz a helyiek számára. Polgármester úr in-
tézkedett az ügyben, a december-januári 
összevont szám kézbesítéséről már pozitív 
visszajelzés is érkezett. A lakosság növeke-
dése miatt növeltük a példányszámot to-
vábbi 200 darabbal.

BABAÚSZÁS ERDŐKERTESEN  
Az erdőkertesi babacsomagban minden család talál egy meglepetést, ami egy kupon a ba-
baúszásra. A családok mindig nagy örömmel fogadják ezt a lehetőséget. A Stilianos Babau-
szoda új tulajdonosától, Illés Kittitől megkaptuk a kuponokat az idei babacsomagokba.  A csa-
ládok visszajelzése alapján az úszás  nagyon jó fejlődési lehetőség a gyermekek számára, és 
a szülőknek is élmény az együtt töltött minőségi idő. Örülünk, hogy az évente születő körülbelül 
100 gyermeknek ilyen jó lehetőség áll a rendelkezésére Erdőkertesen!
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ISTEN ÉLTESSE ANNA NÉNIT!  
Házi pogácsával, sós rúddal és szívmelengető kedvességgel fo-
gadott minket Bagi Mihályné Anna néni, mikor 95. születésnap-
ja alkalmából köszöntötte Dr. Pásztor László polgármester. Le-
nyűgöző az erő, ami árad belőle.

ISTEN ÉLTESSE MIKLÓS BÁCSIT!  
Nagy tudású, bölcs embert köszönthettünk 90. születésnapja al-
kalmából. Miklós bácsi több évtizedes műszaki tapasztalata és tu-
dása mellett a versek és a latin nyelv világában is jártas. Már 20 éve 
Erdőkertes lakója.

REZSICSÖKKENTŐ INTÉZKEDÉSEK 
 
A fenti grafikonon  az energiaválság kapcsán hozott erdőkertesi intéz-
kedéseket részletezzük. Számítások szerint a településünk energia -költ-
sége a nyolcszorosára nő az előző évekhez képest. 
Erdőkertes működésének biztonsága érdekében az alábbi rezsicsökkentő 
intézkedéseket vezette be az önkormányzat: 
• A Polgármesteri Hivatalban a gázfűtést december 31-ig nem üzemelték 

be, január első hetére rendkívüli igazgatási szünetet rendeltek el. 
• A Faluházban működő csoportfoglalkozásoknak más intézménye-

inkben biztosítanak helyszínt. 
• A Róheim-kastélyban kikapcsolásra került a gázfűtés. 
• Két óvodás csoportot áthelyeztek a Baptista Óvodával együttműködve. 
A döntések várhatóan 25%-kal csökkenteni fogják kiadásainkat.

VÁGÁNYZÁRI INFORMÁCIÓ 
 
A MÁV-START Zrt. tájékoztatása alapján 2023. február 13-tól 2023. 
február 26-ig Verőce—Nagymaros állomások között végzett pá-
lyakarbantartási munkák miatt a 71 sz. Budapest— Vácrátót―Vác 
vasútvonalon a hirdetményben szereplő vonatok módosított 
menetrend szerint közlekednek. 
A vasútvonal részletes vágányzári menetrendje megtalálható az 
állomási pénztáraknál, ügyfélszolgálatoknál, illetve elérhető a MÁV-
DIREKT +36 (1) 3 49 49 49-es telefonszámán és a www.mavcso-
port.hu/vaganyzar oldalon. 
A vágányzár időtartamán kívül érvényes menetrend elérhető a 
www.mavcsoport.hu/menetrend oldalon.
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Az önkormányzat szolgáltatási funkciója a te-
lepülés életében 2018 januárjában, a baba-
csomagokkal kezdődött. „Emlékszem, a le-
gelsőt a Kodály Zoltán utcába vittük ki” – idé-
zi fel a kezdeteket dr. Pásztor László, Erdő-
kertes polgármestere, aki azóta is személye-
sen visz házhoz minden egyes újszülöttcso-
magot. Ezeknek az összetétele az évek során 
folyamatosan átalakult, hogy minél inkább 
praktikus legyen, és valódi segítséget je-
lentsen az erdőkertesi babák és szüleik szá-
mára. Jelenleg bébiétel, bébiital, babatál, 
popsitörlő, popsikrém, eldobható- és textil-
pelenka, pelenkázó alátét és babatakaró ké-
pezi a vászontáska tartalmát, valamint egy név-
re szóló versike, melyet a polgármester úr ké-
résére, kifejezetten az erdőkertesi babák 
köszöntésére írt Cserepka István, helyi kö-
tődésű költőnk. Mindezen felül egy aján-
dékkupon is jár a gyerekeknek, akik a Stilia-
nos Babauszoda jóvoltából a fejlesztő baba-
úszást is kipróbálhatják, az „Ültess egy fát 

gyermekedért” program keretén belül egy-
egy facsemetével is gazdagabbak lesznek, to-
vábbá a Rota-vírus elleni vakcinát ugyancsak 
támogatja az önkormányzat. Elsősorban szin-
tén a gyermekes családok örömét szolgálta a 
2021-es és 2022-es év végén az ingyenes ka-
rácsonyi fotózás. 

Külön kategóriába tartoznak azok a szol-
gáltatások, melyeket a környezettudatosság 
jegyében vállal az erdőkertesi önkormányzat. 
2022 januárjában a DTKH beszüntette a díj-
mentes szelektív zsákok biztosítását. Az ügy 
körül kialakult lakossági bizonytalanság hívta 
életre azt az akciót, melynek keretén belül az 
önkormányzat 165 darab sárga kukát szerzett 
be kedvezményesen a váci Semicont’06 Ke-
reskedelmi Kft.-től, és ezek házhoz szállítását 
is magára vállalta. Az átlátszó szelektív gyűj-
tőzsákokat azóta is díjmentesen lehet átven-
ni a Polgármesteri Hivatal nyitvatartási idejé-
ben az ügyfélszolgálaton. Háztartásonként 
heti egy darab jár térítésmentesen.  

A tavalyi év következő programját a nyári 
aszály hívta életre. 2022 augusztusában 56 da-
rab 300 literes, valamint 50 darab 500 literes 
esővízgyűjtő edényt szállítottak ki az önkor-
mányzat munkatársai. „Az Bauhausos tárolók 
beszerzését abból a szempontból tartom 
fontosnak és jövőbe mutatónak, hogy egyfajta 
közösségteremtésen túl, példamutató visel-
kedést is terjesztettünk, hiszen a klímaválto-
zás kapcsán át kell alakítani jól bevált szoká-
sainkat, és idomulnunk kell a megváltozott kö-
rülményekhez. A vízzel mint az élet alapjával 
való optimális gazdálkodás elengedhetetlen” 
– vallja dr. Pásztor László az akcióról. Ugyan-
csak ebben a hónapban került átadásra a Ró-
heim-kastély mellé, a piac helyszínére telepí-
tett Easybox önkiszolgáló csomagautomata, 
mely az eMagos rendelések átvételére szol-
gál. Ennek érkezését megelőzte a Polgár-
mesteri Hivatal mellé felállított FoxPost auto-
mata, illetve a június 5-én beépített Kereske-
delmi és Hitelbank ATM automatája. A kö-
zeljövőben előreláthatólag egy Takarékbank 
pénzautomata is érkezik az Easybox mellé. 

Az idei év legelső projektje a házszámtáb-
la-rendelés, mivel a posta és a csomagküldő 
szolgálatok jelezték az önkormányzat felé, 
hogy nagyon sokszor ütköznek nehézségek-
be, amikor küldeményeket kézbesítenek, hi-
szen több ingatlanról is hiányzik a házszám. Egy 
előzetes igényfelmérést követően kétféle mé-
retben (40x20; 20x20), január 30-ig kellett 

Készülnek a babacsomagok

HOGYAN OLDJA MEG ERDŐKERTES? 
 

SZOLGÁLTATÁSOK 
 
Egy településen rendkívül fontos a szolgáltató önkormányzat jelenléte. De mit is értünk 
szolgáltatásokon? A lakosok mindennapi életét megkönnyítő, pénztárcabarát megoldási 
lehetőségek tárházát. Többek között ide sorolhatjuk a rendszeres babacsomag-átadást, 
a Polgármesteri Hivatal ügyfélszolgálatán átvehető szelektív szemeteszsákokat, az elmúlt 
évben kiszállított sárga kukákat, a csomagautomatákat, vagy az éppen aktuális házszámtábla 
rendelését.  

Fotó: Hollai Gábor

Fotó: Buchholcz Tibor
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kitölteni a megrendelőlapot, melyen dibondra nyomtatott, formára vá-
gott, Erdőkertes címerrel ellátott táblákat lehetett igényelni. 
A leadott rendeléseket a veresegyházi Dekorklinika állítja elő, és az 
önkormányzat segítségével, remélhetőleg február végéig el is jutnak 
majd tulajdonosaikhoz. A szép kivitelezésű házszámtáblák segítenek 
egységesebbé tenni a település képét. 

A következő program keretében komposztálóládákat lehet majd igé-
nyelni, hiszen a környezettudatos életmód esetében erre is óriási a ke-

reslet. A tervek szerint március 25-én szombaton, a Fecskehívogatón 
kerül majd bemutatásra a kétféle edény: lesz egy fából készült és egy 
műanyag, kisebb illetve nagyobb méretben. Az igényléseket ezt kö-
vetően lehet majd leadni, és a komposztládák április végéig kerülnek 
házhoz szállításra. Már folynak az egyeztetések arról, hogy honnan le-
hetne minél nagyobb tételben, a lehető legkedvezőbb ár-érték 
arányban beszerezni a ládákat, nem beszélve a külcsínről és a prakti-
kumról. „Minden településnek megvan a maga irányultsága, és az a 
fontos, hogy ezen belül megtalálja azokat a célokat, melyekkel az adott 
körülmények között szolgálni tudja a helyi lakosságot” – summázza az 
önkormányzati szolgáltatásokkal kapcsolatos tanulságokat Erdőkertes 
község polgármestere. 

Márkus Judit 

Fotó: Buchholcz Tibor

Fotó: Buchholcz Tibor

Fotó: Thury Gábor
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március 4. szombat Kocsonyafesztivál Szent István-park 

március 8. szerda Nemzetközi nőnap Faluház 

március 15. vasárnap 1848/49-es emléknap Batthyány-szobor 

március 25. szombat Fecskehívogató Szent István-park 

április 11. kedd Költészet napja Donga 

április 22. szombat A Föld napja változó 

május 1. hétfő Majális Ifjúsági tábor 

június 24. szombat Tábornyitó – 25 éves az Ifjúsági tábor Ifjúsági tábor 

augusztus 5. szombat Lecsófesztivál Ifjúsági tábor 

augusztus 12. szombat V. Erdőkertesi Alfa Romeo Találkozó Ifjúsági tábor 

augusztus 20. vasárnap Államalapítás ünnepe Szent István-park 

augusztus 26. szombat Tuning&Cabrio Nyárzáró Autós Promenád Ifjúsági tábor 

szeptember 8-9. pén.-szo.Sörfesztivál Szent István-park 

szeptember 23. szombat Kertészeti Fesztivál Szent István-park 

október 4. szerda Idősek világnapja Faluház 

október 6. péntek Aradi vértanúk világnapja Batthyány-szobor 

október 23. hétfő 1956-os forradalom emléknapja 56-os emlékmű 

december 2. szombat Advent I. (Közösségi karácsonyi vásár) Szent István-park 

december 9. szombat Advent II. (Mikulás) Szent István-park 

december 16. szombat Advent III. (Falukarácsony) Szent István-park 

december 17. vasárnap Karácsonyi templomi hangverseny Katolikus templom

ERDŐKERTES RENDEZVÉNYNAPTÁR  2023 
 
A kialakult válság miatt újra kellett gondolnunk az idei rendezvénynaptárunkat. Az önkormányzat évek óta nagy 
erőket mozgósít, hogy a CSALÁDOK HELYBEN találják meg a szabadidő eltöltésének lehetőségeit. Közössé-
gépítésünk szempontjából fontosnak tartom a közösen eltöltött minőségi időt. Az idei tél eddig kegyes volt hoz-
zánk, nem voltak nagy hidegek, ami egyrészt szomorú, hiszen a klímaválság egyértelmű jele ez; másrészt a fű-
tésszámla szempontjából a sokkhatás kisebb lett. Mindent figyelembe véve 2023-ban bár kevesebb rendezvénnyel 
készülünk, de igyekezni fogunk, hogy közös élményekben legyen részünk, igazi közösségben érezhessük ma-
gunkat, és merjünk egymáshoz fordulni a bajban is. Az idei év rendezvénynaptára összeállt.  

Várunk mindenkit szeretettel! 
Dr. Pásztor László polgármester

 (A PROGRAMVÁLTOZTATÁS JOGÁT FENNTARTJUK!)
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SZOMSZÉDOLÁS 
A BÉKE UTCÁBAN 

 
A többéves hagyományt követve 2022. december hónapban 
Pénzes Zoltán Ferenc újra összehívta a Béke a Tavasz és a Szat-
mári utcában lakók egy kis közösségét, hogy beszélgessenek, szó-
rakozzanak. A találkozók lényege még az is, hogy az új beköltözők 
ismerjék meg a közelükben lakókat. A résztvevők többször meg-
erősítették, hogy szívesen segítenek, ha valakinek segítségre – 
például bevásárlás, egyéb ügyintézés – lenne szüksége.  

A 19 fő résztvevő életkora 6 és 80 pluszos között volt.  
A vendéglátó forralt borral, hagymás zsíros kenyérrel, meleg 

teával várta az érkezőket. Ebben az évben mindenkinek jutott 
egy, a helyszínen grillezett német „wurst” is. A találkozón ma-
gyar és német karácsonyi dalokat énekeltek. Egy kisfiú verset mon-
dott el a társaság nagy örömére. 

Ez alkalommal is a hagyománynak megfelelően a résztvevők 
tartós élelmiszerekkel érkeztek, és felajánlották egy rászoruló er-
dőkertesi lakótársuknak. A társaság úgy döntött, hogy a nyolc csa-
ládtól összegyűlt tartós élelmiszert egy nehéz körülmények kö-
zött élő idős házaspárnak ajándékozza. 

A másnap átadott élelmiszereket a házaspár megköszönte, és 
láthatóan nagyon örültek a váratlanul érkezett ajándéknak.   

A találkozó végén jó hangulatban indult mindenki haza, és 
„ugye jövőre is összejövünk” jelszóval búcsúzkodtak.

RIDIKÜLNYI 
SZERETET  
 
A Veresegyház Kistérség Esély Szociá-
lis Alapellátási Központ (immár több 
éves hagyománnyal) szeretné ismét kö-
szönteni a kistérség hölgyeit nőnap alkal-
mából. Ebben rendszerint az Önök segítségét kérjük, így tesszük 
ezt idén is. 

Minden nő megérdemli, hogy emlékeztessük, ő is teremtő 
tündérnek született! Tudjuk, mert tapasztaljuk és az elmúlt évek si-
keres programjai során látjuk, hogy vannak olyan hölgyek szolgá-
latunk látókörében, akik helyzetükből kifolyólag, leginkább ne-
hézségeikkel küzdve, a szükséget megélve, elfelejtkeznek arról, hogy 
önmagukat ünnepeljék. Szolgálatunk eltökélt célja az, hogy ezen 
a napon mi egy kicsit fénybe emeljük, ünnepeljük ezeket a hölgyeket 
is, mert minden szerető és elismerő gesztus egyben erős támasz, 
szebbé teheti az adott pillanatot, reményeink szerint pedig em-
lékezteti a hölgyeket varázslatos, teremtő mivoltukra. 2019 óta min-
den évben emelkedő számú hölgyet tudtunk megköszönteni az 
Önök által felajánlott ridikülökkel, így tavaly már 65 kistáska került 
kiosztásra a kistérségben. (Erről fényképes beszámolót tettünk köz-
zé Facebook-profilunkon is.) 

Arra kérjük Önöket, hogy ha van olyan kistáska, ridi-
kül, neszesszer, amelyet szívesen felajánlanának, tegyenek 
bele egy-egy női higiéniai, smink, ékszer, illatszer vagy pipe-
reholmit, amelynek Önök, vagy környezetükben élő hölgyek is 
örülnének, és hozzák be hozzánk irodáink egyikébe! Kérjük, csak 
bontatlan, ajándékozásra méltó termékeket tegyenek a kistás-
kákba!  

„Ridikülnyi szeretet” programunk sikeressége az Önök segítsé-
gén, hozzájárulásán is múlik, köszönve az eddigi évek felajánlása-
it, várjuk szeretettel és köszönettel adományaikat 2023. március 3-
ig bármelyik irodánkban.  

Megtalálnak minket: Veresegyházon a Kálvin utca 9-ben, Erdő-
kertesen a Fő út 51-ben, Rádon szerdánként a Petőfi u. 11-ben, Vác -
hartyánban szerdánként a Fő út 55-ben, Galgamácsán a Petőfi u. 
105-ben, Vácegresen csütörtökönként a Szabadság u. 35-ben. 

Köszönjük! 
Kelemen Gabriella családsegítő

„Ha nő vagy, ne feledd: egy igazi va-
rázslónak születtél, teremtő tündér-

nek. Ha valamit szeretnél, el fogod 
érni, meg fogod érinteni. Az érzel-

meid segítenek megtalálni és meg-
tartani bármit: szerelmet, munkát, cé-
lokat. Elegendő vagy te magad, a lelked 

és a szíved.”  
(Belső Nóra)
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Ön mit gondol a házasságról? 
Fontos számunkra, hogy a házasságot egy szö-
vetségként kezeljük. Ez azt jelenti, hogy a há-
zasfelek úgy gondolkodnak, hogy ennek ér-
telmében egymás mellett jóban-rosszban ki-
tartanak, kéz a kézben együtt néznek szem-
be az élet kihívásaival. A kereszténységben 
még ehhez társul a közös hit is. Ez egy hármas 
fonal, amely a nőt, a férfit és az Istent jelké-
pezi.  
Milyen rendezvényeket terveznek? 
Gyülekezetünkhöz sok fiatal kisgyermekes 
család tartozik. Így öt éve felismertük annak a 
szükségességét, hogy megteremtsük annak a 
lehetőségét, hogy biztonságos közegben dol-
gozzanak a házasságukon. Ennek jegyében a 
járvány előtt „mézes napokat” rendeztünk. Egy 
környékbeli szállodában töltöttek el a párok 
egy kellemes hétvégét, túrázással, közössé-
gépítéssel egybekötve. Az így szerzett jó ta-
pasztalatok alapján évente kétszer úgyneve-
zett „mézes estéket” tartunk a házaspároknak. 
Erre most február 19-én kerül sor egy veres-
egyházi étteremben 25-30 pár részvételével. 
Itt egy ünnepélyes vacsora keretében „randin” 

vesznek részt a párok, és inspiráló gondolatokat 
kapnak, tapasztalatokat cserélhetnek egy-
mással, miközben dolgoznak a saját házassá-
gukban felmerülő nehézségeken. Nagyon 
fontosnak tartjuk, hogy a párok minőségi időt 
töltsenek együtt. Gary Chapman ezt így fo-
galmazta meg: „A minőségi idő lényege az 
együttlét. Ez nem csupán fizikai közelséget je-
lent. Lehet két ember ugyanabban a szobában, 
egymás közelében, de ez még nem feltétle-
nül együttlét. Az együttléthez elengedhe-
tetlen az egymásra irányított figyelem.” Sze-
retnénk, ha a párok újra felfedeznék egymás 
értékeit a szeretet nyelvén, és ezeket el is mon-
danák egymásnak, ezzel megerősítve egymás 
iránti elköteleződésüket. A fiatalabb és az 
idősebb párok közötti tudásmegosztás kulcs-
kérdése a témának. Ezekben a családi prog-
ramjainkban eddig már közel 100 pár vett részt. 
Milyen aktualitásokat, terveket osztana meg 
olvasóinkkal? 

Fotók: Rimai

Fotók: Hollai Gábor

Bacsó Benjamin baptista lelkész

A HÁZASSÁG HETE ALKALMÁBÓL 
BESZÉLGETÉS BACSÓ BENJAMIN BAPTISTA LELKÉSSZEL   MARADJUNK EGYÜTT! 

 
A házasság hete két évtizede Angliából indult kezdeményezés azzal a céllal, hogy a Va-
lentin-nap környékén minden évben egy hétig a házasság és a család fontosságára irányítsa 
a figyelmet. Mára ezt már négy kontinens 21 országában ünneplik egyházak és civil szer-
vezetek. Hazánkban 2008 óta vannak ehhez kapcsolódóan országszerte rendezvé-
nyek. Önmagában az a tény, hogy a 2022 szeptemberében nyílt baptista Bárka Óvoda 
a település más óvodai csoportjainak is helyiségeket biztosított a költségek csökkenté-
se érdekében, a befogadásról, segítőkészségről tesz tanúbizonyságot. Itt, az óvodában 
beszélgettem Bacsó Benjamin lelkésszel, hogy ők miként gondolkodnak a házasságról, mi-
lyen módon irányítják a figyelmet a családi életre. 

„Bármilyen legyen is házasságunk jelenlegi minősé-
ge, mindig van mit tennünk azért, hogy jobbá váljon.” 

(Gary Chapman)

Élő Reménység Baptista Imaház Veresegyházon
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Január 27-én sikeres Pest Vármegyei regioná-
lis ifjúsági találkozót tartottunk mintegy kétszáz 
fiatal részvételével, ahol a mai fiatalokat napi 
szinten foglalkoztató problémákat beszéltük 
meg, keresve rájuk a választ és a segítséget. 
A fiatal családok számára további tervünk, 
hogy a Bárka Óvodát 2023. szeptember 1-jére 
új csoportokkal bővítjük. Emellett 2023 nya-
rán bölcsődét szeretnék építeni Erdőkertesen 
egy sikeres Baptista Tevékeny Szeretet Misszió 
által elnyert pályázat keretében. Most vannak 
folyamatban a tárgyalások az önkormány-
zattal. Tavasszal nyílt napok keretében tájé-
koztatjuk a fejleményekről az érdeklődőket. 
A pontos helyszínről és az időpontról ké-
sőbb adunk információt. 

Rimai S. Éva



A Donga az 1912-13-ban épült Róheim-
kastély szőlőgazdaságának helyisége volt, 
amely a termés és a bor tárolására szolgált. 
Felújítására a termelői piac megépítésével 
egyidejűleg a közelmúltban került sor. 
A Dongának közéleti múltja után a fiatalok 
kulturális klubéletének is helyszíne volt az 
1970-estől a 90-es évekig, hiszen színpa-
dán olyan népszerű előadók is felléptek, 
mint Hofi Géza, Dévai Nagy Kamilla, Bánffy 
György és mások. De voltak itt szép emlé-
kű jazzrendezvények is. A megújult ruszti-
kus falak között ez a rendezvény volt az első, 
amely méltó felavatása volt az új közösségi tér-
nek. Dr. Pásztor László polgármester nemcsak 

a magyar kultúra napját méltatta – 
amely Kölcsey Ferenc Himnuszának 1823. évi 
letisztázásának napja, hanem azt is hangsú-
lyozta, hogy idén ünnepeljük Petőfi Sándor és 
Madách Imre születésének 200. évfordulóját 
is. A kultúránk és ünnepeink azért fontos ese-
mények, mert közösségmegtartó és -formáló 
tényezői életünknek.  

Báthory Anna képeinek felfedezője Vankó 
István volt, ezért nem csoda, hogy ő volt az est 
első vendége. Az ő ízes meséje a Burkus királyt 
jó emberré tevő Boldizsárról és a királykis-
asszony kegyeinek elnyeréséről egy olyan 
álomvilágba repítette a hallgatóságot, ahol a 
rossz elnyeri büntetését és a jó a jutalmát, és 
mindenki boldogan él, amíg meg nem hal. 
A fergeteges mesét az előadó népdalokkal, fu-
rulyaszóval, tűzijátékkal, hamuba sült pogá-
csával, létramászással tette még élménysze-
rűbbé.  

Klement Zoltán kurátor a műértő pontos-
ságával elemezte a művész kiállított alkotá-
sait, amelyek mindössze három éve meg-

kezdett alkotómunkájának ered-
ményei. De mi okból kezd el va-
laki festeni? – tette fel a kérdést 
a kurátor, majd a válasszal sem 
volt adós. A művészet önma-
gában való szabad művelése, 
másokkal is megosztható, sze-

mélyes boldogság forrása lehet. 
A közlésvágy, hogy másokkal is osztozzunk 

élményeinkben, inspirálhatja az alkotót. 
Arisztotelészt idézve: „A művészet művelése 
és befogadása a megtisztulás útját kínálja fel.” 
A művészeteknek gyógyító, öngyógyító ha-
tása is van, és a világhoz való kötődést is se-
gíti. A művész anyaghasználatában Anna 
kísérletező, játékos énjét fedezte fel, amely-
ben a papír, textil, kézzel vert csipke, mű-
gyanta, rozsliszt, folyékony szappan, sőt Ní-
vea-krém is eszközzé vált. A formai megol-
dásokból megemlítette a szürreális elemeket, 
amelyek mesevilágba kalauzolják a közön-
séget. Semmilyen költemény nem tud úgy 
szólni a szívhez, mint a mese. Ez a mesés képi 
világ, a szívhez szólás Anna művészetének lé-
nyege. Álmodozó művész, aki önnön világát 
festi meg. A természetet szimbolikus képe-
ivel ábrázolja: rejtelmek, sejtelmek, mozgás, 
változás, idő, elmúlás foglalkoztatja. Fe-
szültség és béke egyidejűleg jellemzi mun-
káit. Arra inspirál, hogy éljünk összhangban 
a természettel, fedezzük fel annak teljessé-
gét.  
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„A kultúra egy társadalom személyisége” 
(Philip Zimbardo)

Fotó: Hollai Gábor

Fotó: Rimai

Báthory Anna

Báthory Anna Én című szobrával

A magyar kultúra napja tiszteletére új erdőkertesi kulturális színtéren nyílt kiállítás 2023. 
január 21-én a Dongában. Lapunk korábbi számában már olvashattak az Erdőkertesi Nap-
ló hűséges olvasói Báthory Anna autodidakta festőművészről. A festő fóti és kétszeres ve-
resegyházi kiállítása után most lakhelyén, Erdőkertesen is bemutathatta festményeit és 
textilszobrász alkotásait „Évszakok” címmel. A kiállítást dr. Pásztor László polgármester 
nyitotta meg, és Klement Zoltán, a Veresegyházi Udvarház Galéria kurátora méltatta a ki-
állított műveket. Az est vendégei voltak: a „fékezhetetlen agyvelejű” Vankó István kis-
bíró, aki mesét mondott; Najat Szabó Anna 5. osztályos diáklány, aki Petőfi Sándor: Arany 
Lacinak című versét szavalta, valamint Janik Levente, aki gitárzenéjével fokozta az est ün-
nepélyes hangulatát. A rendezvény szervezője és háziasszonya Márkus Judit, az önkor-
mányzat kulturális referense volt. „Ha mi, elkötelezett kultúrhívők méltóképpen meg-
ünnepeljük a magyar kultúrát, van esély rá, hogy életben maradjon” 
– véli Márkus Judit, aki húsz évig dol-
gozott színészként. 

BÁTHORY ANNA KIÁLLÍTÁSA 
 

VERNISSZÁZS A DONGÁBAN  

Utazás – Báthory Anna festménye



A művész a képzőművészet egy számára új 
ágával kísérletezve kiállította „Én” című első 
szobrát is, amely egy bronzredőkkel tarkított 
sötétbordó-fehér, ember nagyságú nőalak. 
A fehér a tisztaságot, ártatlanságot jelképez-
né, míg a vörös, a bordó és a bronz keveréke 
a lelkünk másik oldala (minden, ami nem fe-
hér). A képek közül az „Utazás” címűt emel-
ném ki, amely egy földdarabbal leszakadó fát 
ábrázol. A fa mint az élet szimbóluma jelent-
heti azt, hogy bárhová is megyünk az életben, 
egy darabot mindig magunkkal viszünk a múl-
tunkból, a gyökereinkből, kultúránkból. Bát-
hory Anna meghatottan köszönte meg a kiál-
lítás közreműködőinek munkáját, és egy kis ál-
lófogadásra invitálta a vendégeket. 

A kiállítás számomra az egyénileg, a hét-
köznapok során folyamatosan megélt kultú rát 
jelentette más-más eszközökkel: Báthory Anna 
az alkotás képi, míg Vankó István a szavak esz-
közével, a népmese bölcsességének saját 
maga nyelvével formált erkölcsi útmutatásai-
val. Örülök, hogy részese lehettem ennek az 
eseménynek, és kíváncsian várom a követke-
zőt. A kiállítás megtekinthető február 28-ig a 
+36 20 495-2059-es telefonszámon történő 
előzetes bejelentkezés alapján. 

A magyar kultúra napjáról az Erdőkertesi Fa-
luház és Könyvtár munkatársai rendhagyó 
módon online emlékeztek meg. Weöres Sán-
dor: A teljesség felé című művéből mondtak 
el egy-egy lélekmelengető idézetet a Face-
bookon. A Donga bejárata előtti parázsló tü-
zeket nézve József Attila száz évvel ezelőtt írt 
Tél című költeménye járt az eszemben: „Valami 
nagy-nagy tüzet kéne rakni, Hogy meleged-
nének az emberek…”                   Rimai S. Éva 
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Fotó: Veréb József

Fotó: Veréb József

Fotó: Veréb József

Vankó István veresegyházi kisbíró Évszakok kiállítás csoportkép

Márkus Judit és a közönség a Dongában

Fotó: Hollai Gábor
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A Kerecsen táncegyüttes Hack Istvánnal és Szőke Zoltánnal

Hogy került kapcsolatba a néptánccal? 
Építkezésünk idején zeneszót hallottunk az ut-
cáról. Nem messze tőlünk, az út közepén a 
Bokréta együttes táncolt. Majális idején ez ak-
koriban szokás volt errefelé. Megdobbant a szí-
vünk. Nagyon megtetszett nekünk a felesé-
gemmel, és elhatároztuk, hogy csatlakozunk 
hozzájuk, és mi is táncolni fogunk. Egy ideig 
– annak megszűnéséig – a Bokrétában roptuk 
a táncot, majd a Tóth Judit művészeti vezető 
által irányított Veresegyházi Hagyományőrző 
Népi Együttesnél folytattuk, és pár éve az Er-

dőkertesi Kerecsen Táncegyüttes tagjai is va-
gyunk. Együttesünk – Balázs Péter és Fülöp 
Vera művészeti vezetőinkkel – az idén már a 
fennállásának 10. évfordulóját fogja ünne-
pelni szeptemberben. 
Miben különbözik a két tánccsoport reper-
toárja? 
A hagyományőrzőkkel helyi népszokásokhoz 
kapcsolódó – például lakodalmas – Galga-men-
ti táncokat mutatunk be. A Kerecsennel több-
fajta tájegységi táncokat tanulunk és mutatunk 
be, mint például a kalotaszegit, szatmárit. A leg- Hack István

HACK ISTVÁN, A JOKER: 
KÉPVISELŐ, HAGYOMÁNYŐRZŐ TÁNCOS, POLGÁRŐR  

Mai világunkban egyre kevesebb a közösségért tenni akaró, a társasági létben és élmé-
nyekben örömét lelő, életigenlő ember. Mégis van ilyen: ő Hack István, akit sokan ismernek 
a településen. Feleségével 17 évvel ezelőtt költöztek Ercsiből Erdőkertesre. Szinte azon-
nal bekapcsolódtak a falu életébe. István – civil foglalkozása mellett – immár második cik-
lusát tölti önkormányzati képviselőként, és ezen kívül még polgárőri feladatokat is ellát. 
Őt azonban a jelenen és a jövőn kívül a múltunk hagyományai, értékei is érdeklik. Aktív 
tagja feleségével a hétszeresen kiváló kitüntetésben részesült Veresegyházi Hagyomá-
nyőrző Népi Együttesnek és az Erdőkertesi Kerecsen Táncegyüttesnek is. Vele beszélgettem.

„Csillog sok piros, fehér, zöld, színes ház, 
Lendületet sugall egy kis táncház...” 

(Cserepka István: Énekek varázsa)

Fotó: Rimai

Fotó: Takács Katalin
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utóbbi fellépésünk Veresegyházon volt a Menyecske bálon, ahol a he-
lyi óvodásokkal mutattunk be egy sikeres közös produkciót. Erdőker-
tesen legutóbb egy disznóölést táncoltunk el, de fellépünk minden pi-
ros betűs nemzeti ünnepen az önkormányzati rendezvényeken, az al-
kalomra koreografált táncokkal. Mára a Kerecsennek már legalább 10 
önálló produkciója van. Az új koreográfiánkat évek óta először Fóton 
mutatjuk be, de felléptünk már Vácegresen, Szadán is. 
Mire készülnek jelenleg? 
Most a 2023. március 4-ei erdőkertesi Kocsonya Fesztiválra készülünk, 
ahol majd elűzzük a telet: kiszebábut égetünk. A kisze egy szalmából 
készült bábu, mely általában egy leányt jelképez. Ez a télűzéshez, ta-
vasz eljövetelének ünnepéhez kapcsolódó népszokás kelléke. Ez 
után készülünk március 15-re és a majálisra, ezzel felidézve a korábbi 
erdőkertesi szokást. Táncolva vonulunk majd a Faluháztól az ifjúsági tá-
borig. Májustól szeptemberig folyamatosan lesznek rendezvények Er-
dőkertesen, amelyeknek szintén aktív részesei leszünk. Szeretnénk szep-
temberben meghívott tánccsoportokkal, élő zenével közösen egész na-
pos rendezvény keretében megünnepelni a tízéves Kerecsent a Falu-
házban. 
Honnan lesz utánpótlása az együttesnek? 
Nagyon nehéz a fiatal korosztályt bevonzani. Hárman-négyen a tán-
cosok közül óvodákba szoktunk járni betlehemezni, így megismertet-
ni a szülőkkel és vonzóvá tenni a gyerekeknek a népi hagyományokat. 
Szerencsére ezek után az események után egyre több gyerek jön tán-
colni. A hagyományokat nem elég ápolni, hanem a fiataloknak meg is 
kell tanítani, hogy ezt az értékes kultúrhagyományt vigyék tovább az 
utánunk jövő generációnak. 
Milyen öltözetben táncolnak? 
Mindig a tánchoz illő saját viseletünkben adjuk elő a produkcióinkat. 
Részben vásároljuk, vagy magunk készítjük őket. Számomra az öltözetet 
felvenni egy átlényegülést, tartást is jelent. Ha már felveszem a csizmámat 
és a kalapomat, az tartást ad nekem. 
Van-e más táncos műfajjal kapcsolata? 
Igen, a balettal. Érdekességként említem meg, hogy 11 éve ahhoz a Ve-
resegyházi Balettcsoporthoz is tartozom, amelynek vezetője Takács And-
rea. Itt általában felnőtt szerepeket táncolok, jelenleg királyok szere-
pét alakítom. Vankó Pisti mond mesét az előadások alatt. Legközelebb 
a Mary Poppins lesz műsoron, amelyben apukát játszok. 
Hogy lehet csatlakozni a tánccsoporthoz? 
Minden szerdán 17.30-tól 19.00 óráig nyílt próbát tartunk a Faluház-
ban. Szívesen látunk minden érdeklődőt. 
Van-e lehetőség csatlakozni a polgárőrséghez? 
Természetesen van. Várjuk azokat, akik tenni szeretnének Erdőkertes 
biztonságáért. Ez önkéntes feladat, amelyhez ruházatot és gépjármű-
vet tudunk biztosítani. Érdeklődni az önkormányzatnál lehet. 
 
Úgy gondolom, hogy az összetartó, együttműködő, egymást segítő 
helyi közösségek a kulcsai annak, hogy mindennapjainkat jobban él-
jük meg, és terveinket a szebb jövő érdekében közös erővel meg tud-
juk valósítani. Ezért mindannyiunknak tenni kell. Hogyan? Íme, a fen-
ti egy jó példa. 

Rimai S. Éva 

CSEREPKA ISTVÁN: 
 
ISTENNŐK ÉS ŐRANGYALOK 
 

Szép csinos leányok, kedves nők asszonyok, 
csillogó a kontyotok, ti őrangyalok vagytok. 
 
Hímzett a blúzotok, rakott a szoknyátok, 
színpompás a ruhátok, ti örökké táncoltok. 
 
Csipkés kis főkötőt, szép díszes fejkendőt, 
kezetekben keszkenőt, viseltek ti Istennők. 
 
Piros az arcotok, vörös az ajkatok, 
napfényben ti ragyogtok, izzó tűzről pattantok. 
 
Jönnek a legények, boldogságról zenélnek, 
vidámságról regélnek, dalban hű leányt kérnek. 
 
Rámás csizma táncol, menyasszonyon fátyol, 
A vőfély múltat ápol, hangja itt szól és távol. 
 
A nők fején flaska, ifjoncokon sapka, 
hordót most ütnek csapra, bor kerül az asztalra. 
 
Mustnak tisztasága, borban van igazsága, 
táncoknak vidámsága, lelkünknek vigassága. 
 
Feszül nadrág és blúz, blues szól, magyar blúz, 
magyar cigány csárdást húz, lágyan pengeti a húrt. 
 
Pörögnek a párok, nevetnek a lányok, 
kurjongatnak a srácok, sej,: nyílnak az akácok. 
 
Brácsa ékes hangja, vonósoknak tagja, 
nagybőgő az ő apja, szép hegedű az anyja. 
 
Viselet, paszomány, lendület, hagyomány, 
szülőktől a hozomány, ez Istentől adomány.                                           
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KARÁCSONYI VISSZATEKINTŐ 2022.  (Fotók: Hollai Gábor)
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A nyertesek a polgármesterrel

AZ ULTI KLUB 2022-ES NEGYEDIK NEGYEDÉVÉNEK EREDMÉNYEI: 
 
2022. OKTÓBER 29. 
1. Galbani József, Iklad 
2. Terebesi Sándor, Erdőkertes 
3. Alman Ferenc, Erdőkertes 
4. Laszkovszki László, Erdőkertes 
5. Pocsai János, Veresegyház 
6. Billinger Sándor, Domony 
7. Vass István, Budapest 
8. Bazsik László, Erdőkertes

2022. NOVEMBER 26. 
1. Szabó László, Isaszeg 
2. Nagy Imre, Püspökszilágy 
3. Bazsik László, Erdőkertes 
4. Hollhos János, Budapest 
5. Nagy István, Erdőkertes 
6. Hollhos Sándor, Veresegyház 
7. Laszkovszki László, Erdőkertes 
8. Vass István, Budapest

 2022. DECEMBER 10. 
1. Hollhos János, Budapest 
2. Hollhos Sándor, Veresegyház 
3. Szabó László, Isaszeg 
4. Terebesi Sándor, Erdőkertes 
5. Bazsik László, Erdőkertes 
6. Galbani József, Iklad 
7. Pauló Pál, Domony 
8. Laszkovszki László, Erdőkertes

2022-ES ÉV ÖSSZESÍTETT 
EREDMÉNYEI ÉS DÍJAZOTTJAI: 
1. Hollhos Sándor ,Veresegyház 
2. Terebesi Sándor, Erdőkertes 
3. Nagy István, Erdőkertes 
4. Szabó László, Isaszeg 
5. Bazsik László, Erdőkertes 
6. Hollhos János, Budapest 
7. Skultéti József, Erdőkertes 
8. Alman Ferenc, Erdőkertes. 

AZ ULTI KLUB HÍREI 
Sikeresen befejeződtek. a 2022-es Ulti Klub 
versenyei. Sajnos az energiaválság miatt a Fa-
luház a téli időszakra bezárt. A polgármester 
úr erre az időszakra engedélyezte a hivatal ta-
nácstermében a versenyt, melyért ezennel is 
szeretnénk köszönetet mondani. Köszönet a 
polgármester úrnak továbbá a vacsora bizto-
sításáért, és a díjak átadásáért. További jó 
egészséget és sok szerencsét kívánok az Ulti 
Klub résztvevőinek! 

         Terebesi Sándor 
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Hogyan értékeli a 2022-es őszi szezont a fel-
nőtt (10. hely) illetve az Öregfiúk (10. hely) 
csapatunknál? 
A felnőtt csapattal a szezon elején nem hatá-
roztunk meg konkrét helyezést, szerettünk vol-
na a tavalyi szezonhoz képest előrébb lépni. Saj-
nos ez helyezésben nem tudott jelentkezni, vi-
szont játékban, viselkedésben, hozzáállásban 
szintet tudtunk ugrani. Van négy döntetlenünk, 
valamint az öt vereségből három is egygólos volt, 
így nüanszok döntöttek a pontok sorsáról. Ed-
dig a szerencse nem fogta a kezünket, de ez hosz-
szú távon mindig kiegyenlítődik, így bizakodó va-
gyok a folytatást illetően. A másik fontos dolog, 
hogy az út, amin elindultunk Ignátz Szilárd kol-
legámmal, miszerint a fiatal helyi gyerekeket épít-
sük be, látjuk, hogy járható, és hosszú távon meg-
oldás lehet sok mindennel szemben. 
Hogy alakult az ősz az utánpótlás csapatok 
számára?  
A nyári szezon kezdésénél a kérésem az volt Taj-
mel Barnabás utánpótlás vezető felé, hogy a lét-
számot próbáljuk meg növelni minden korosz-
tálynál, valamint edzőmérkőzések és tornák te-
kintetében lépjünk egy lépcsőfokkal feljebb. A 
létszámot tekintve vegyesek a gondolataim, van 
korosztály, ahol kimagasló, van ahol éppen elég 
és van ahol kevés a gyermek még mindig. Fon-
tosnak tartjuk, hogy még több gyerek focizzon, 
sportoljon, hiszen nem mindegy, miben nőnek 
fel ezek a palánták. Nem mindegy, hogy tartozik 
valahová, megtanulja egy közösség alapelveit, 
egészségesen próbál élni, vagy egész nap a te-
lefonnal a kezében nézi a tévét. Mi nem azért sze-
retnénk létszámot növelni, hogy a számokon koz-
metikázzunk. Szeretnénk adni valamit ezeknek 
a kis embereknek, a családjuknak, és ezzel együtt 

talán a községnek is. Tornák, edzőmérkőzések te-
rén sikerült a célokat megvalósítani, és a kör-
nyékbeli hasonló kaliberű egyesületekkel is jó a 
viszonyunk. Ez is nagyon fontos dolog! Utánpótlás 
csapataink terén a helyezéseket nem szeret-
ném felhozni, mert nem minden esetben a rea-
litást mutatja. Szeretném megköszönni az ed-
zőknek (Buzás Levente, Varga Zoltán, Tiszai Bá-
lint) a tisztességes munkát, Tajmel Barnabásnak 
pedig külön elismerésem azért a munkáért, amit 
beletesz, hogy zavartalanul és színvonalasan 
tudjunk működni. Soha nem lehetünk megelé-
gedve, hiszen nekem mindig a következő cél van 
a szemem előtt, de büszkék lehetünk az elvég-
zett munkánkra ebben az évben. És egy aprócs-
ka megjegyzés, amit lehet, hogy sokan nem 
tudnak. Erdőkertesről sokan játszanak már most 
magasabb utánpótlás osztályban, tehát innen is 
van lehetőség, hogy feljebb lépjen a gyerkőc. Csak 
akarni kell, becsületesen dolgozni, és a szülőknek 
áldozatot hozni. Ha ezek mind megvannak a te-
hetség mellett, semmi sem lehetetlen.  
Az Egyesület, hogyan tekinthet vissza a 
2022-es évre? Mennyire volt sikeres ez az év 
a sportegyesület életében?  
Az előbb említettem, hogy elégedettek talán 
soha nem leszünk magunkkal, de tiszta lelki-
ismerettel tekintünk vissza 2022-re. A hát-
térmunkákban rajtunk kívül óriási szerepe van 
Sógor Lászlónak, Sógor Krisztinának, Veres Zol-
tánnak, Pocsai Péternek. Mindenkinek meg-
van a szerepe. Sajnos nehéz helyzetben va-
gyunk. Mikor lassan már három éve átvettük a 
sportegyesület irányítását, pár napra rá kitört 
egy világjárvány, és a következő évben ez min-
denhol éreztette a hatását. 2022-ben pedig 
a háború és a kialakult bizonytalan helyzet mi-

att lehetetlen volt szinte tervezni. Voltak és 
vannak is céljaink, de sokszor az élet és a le-
hetőségek nagyobb rendezőnek bizonyul-
nak. Ilyenkor újratervezünk. Ami a legfonto-
sabb, hogy a helyi fiatalok és felnőttek kultu-
rált körülmények között tudjanak sportolni, ezt 
tudjuk biztosítani. Elindult a kick-box szak-
osztályunk is, Hollósi Zoltán remek kis műhelyt 
rakott össze, a kézilabdát is életben tudjuk tar-
tani, valamint a Szűcs Szabina által vezetett ae-
robikcsoporttal is kialakult a jó viszony. Min-
denképpen szeretném megköszönni az Ön-
kormányzat segítségét, valamint a Neumann 
János Általános Iskola rugalmasságát, jó szán-
dékát, amit felénk tanúsítanak nap mint nap. 
Több NB I-es klubnak is nehézséget okoz a je-
lenlegi gazdasági helyzet. Az Erdőkertesi Sport-
egyesület működését mennyire befolyásolja?  
Természetesen nem javít a helyzetünkön, de 
próbáltunk olyan döntéseket hozni, amivel tud-
juk kicsit csökkenteni a kiadásainkat. Csak re-
mélni tudom, hogy túl tudjuk élni ezt a nehéz 
időszakot, és ehhez tiszta szívemből drukko-
lok minden más egyesületnek is. 
Hogyan látja a jövő évet? Mik a célok a 
2023-as évre? 
Remélem egy év múlva is lesz mire visszatekin-
tenünk, akkor már nagy baj nem lehet... A ne-
hézségek ellenére vannak célok, vannak elkép-
zeléseink. A gazdasági stabilitást meg kell te-
remtenünk, a sportolók számát szeretnénk növelni, 
tehetségeket szeretnénk feljebb adni, edzőket sze-
retnénk kinevelni, a szülői közösségeket erősíte-
ni szeretnénk. Minden nap kell tennünk valamit, 
és akkor ezek sikerülhetnek. Szeretném minden 
játékosnak, edzőnek, szülőnek, szurkolónak és min-
denkinek, aki az elmúlt évben bármiben segített 
nekünk, megköszönni a bizalmat, a segítséget és 
az áldozatot! A legfontosabbat kívánnám min-
denkinek, az pedig a jó egészség! Kellemes, bé-
kés, nyugodt új évet kívánok mindenkinek! 
„Küzdeni mindig, feladni soha...”

Csizmadia Balázs

ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

„MI NEM AZÉRT SZERETNÉNK LÉTSZÁMOT NÖVELNI, 
HOGY A SZÁMOKON KOZMETIKÁZZUNK” 

Egyesületünk elnökét, Csizmadia Balázst kérdeztük a magunk mögött hagyott és az új esz-
tendővel kapcsolatban.
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ERDŐKERTESI SE • LABDARÚGÁS 

ESEMÉNYEK

Erdőkertesi SE U7 •  Bozsik-fesztivál

U7: 
(OTP Bank Bozsik-program) 
11. 13. IV. Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
12. 10. Galga Kupa, Kartal 6. hely. 
12. 15. Edzőmérkőzés ESE – Isaszeg  
U9:  
(OTP Bank Bozsik-program) 
11. 13. IV Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
12. 03. Edzőmérkőzés KISE – ESE  
12. 10. XIII. Galga Kupa 3. hely 
12. 11. Téli terem Bozsik-fesztivál, Dunakeszi 
U11: 
(OTP Bank Bozsik-program) 
11. 06. IV. Bozsik-torna, Dunakeszi 
11. 20. V. Bozsik-torna, Dunakeszi 
12. 03. Futsal7vége  

ESE – Tökmag FS 2:6 
Veresegyház VSK – ESE 3:0 
ESE – Vác-Deákvár SE 0:21 

12. 10. Téli terem Bozsik-torna, Dunakeszi 
12. 11. XIII. Galga Kupa 
12. 17. Futsal7vége  

ESE – Dunakanyar Régió UFC 2:12 
Dalnoki Jenő LA – ESE 6:3 

U13: 
(U13-as bajnokság, alap, B-csoport) 
11. 12. Iklad KFC – ESE 5:0 
11. 17. ESE – Szadai SE 1:1 
12. 03. Futsal7vége  

Tökmag FS – ESE 3:1 
ESE – Veresegyház LUA 2:10 

12. 10. Futsal7vége 
ESE – Vác-Deákvár 1:3 
Dunakanyar Régió UFC II – ESE 7:0 
Dalnoki Jenő LA – ESE 8:0 

U15: 
(U15-ös bajnokság, A-csoport) 
11. 13. ESE – Foci Suli-Vác 2:5 
11. 19. Mogyoródi KSK – ESE 6:1  
11. 26. ESE – Gödöllő SK 0:11 
12. 17. Futsal7vége 

Galgagyörki SE – ESE 3:5 
ESE – Szadai SE 0:10 

Felnőtt: 
(III. osztály, Északi csoport)  
11. 06. Dunabogdányi SE – ESE 4:0 
11. 13. ESE – Zebegény Garvittax 1:1 
11. 20. Püspökhatvani SE – ESE 3:5 
11. 27. ESE – Gödi SE 1:2 
 
Öregfiúk: (Keleti csoport) 
11. 07. ESE – Heréd LC 2:6 

EREDMÉNYEK 
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Mi is az aikido? 
Az aikido tradicionális gyökerekből táplálko-
zó, ám mégis modern japán harcművészet. 
Alapítója, Ueshiba Morihei (O Sensei), annak 
szentelte élete nagy részét, hogy létrehozzon 
egy olyan harcművészetet, amely megfelel a 
mai kor igényeinek. Az AI jelöli az egységet, 
az egyesítő cselekvést, az egyesülést, a har-
móniát; a KI a távolkeleti gondolkodásban az 
univerzumot átható egyetemes energiát je-
lenti; a DÓ két részből álló, egy fejet, valamint 
az előre haladó mozgást ábrázoló ideogram-
ma, mely egy járás közben az útját fürkésző 
emberként értelmezhető.  
Mit fejleszt ez a sport? 
A gyakorlás által fejlődik testünk, lelkünk és 
személyiségünk is, amely kihat a mindenna-
pi életünkre, mondhatni, az aikido a sporto-
ló életének részévé válik. Ez által egészsége-
sebbé, kiegyensúlyozottabbá válunk, vagyis 
megvalósítunk egy olyan kiegyensúlyozott 
életritmust, amely a nyugalmat éppúgy ma-
gába foglalja, mint az aktivitást. Emellett fog-
lalkozunk a reiki gyógyítással is. 
Milyen eszközöket használnak az edzés so-
rán az aikidokák? 
Fából készült botot (Jo), kardot (Ken), kést 
(Tanto). A fegyverek szerves részét képezik a 
gyakorlásnak, mivel a velük végzett gyakorla-
tok az elsajátítandó szabadkezes technikák for-
rásai. Az aikido önvédelmi sport. Az aikidoban 
nincsenek versenyek, és a mögötte meghú-
zódó gondolati háttér miatt nem is lehet ver-
sengés, általában bemutatókat tartunk például 
majálison, gyermeknapon, sportágválasztókon. 
Tavaly az Ifjúsági Központban léptünk fel, az 
adományokat mi kaptuk, és az így összegyűj-
tött pénzzel a gyerekeink kijutottak tavaly a vi-
lágbajnokságra, ahol Dorner Réka és Maróti 
Olivér I. helyezést értek el. 
Melyik eredményére a legbüszkébb?  
2015-ben az év aikidósa lettem. 2017-ben csat-
lakoztunk a kick-boxhoz is. Ebben az évben a 
Magyar Kick Box Világkupán 3. helyezést ér-
tem el. Büszke vagyok „Veresegyház város Ér-
demes Sportolója” díjamra is. Mindezek az 
eredmények nem jöhettek volna létre edzőm, 
Pintérné Gazdag Anett munkája nélkül, aki az 

idén nyerte el „Az év edzője” díjat Veres-
egyházon. Ő a Nemzeti Aikido Szövetség el-
nökségi tagja is. Végezettségét tekintve bio-
lógus, de testnevelési egyetemi diplomákkal 
is rendelkezik. Anett egy különleges díj bir-
tokosa is, amelyet nehéz élethelyzetet átélt ai-
kidós sportembereknek ítélnek oda. Nagyon 
büszke vagyok rá. 
Milyen korú tanítványai vannak? 
Óvodások, kisiskolások, néhány felnőtt: a leg-

idősebb 40 éves. Ez a sport bármikor el-
kezdhető. 
Hol lehet jelentkezni az érdeklődöknek? 
Mikor vannak az edzések? 
Jelentkezni a Facebook-oldalunkon lehet. 
A foglalkozásokat Veresegyházon, a Sport u. 
2. sz. alatt tartjuk. Szerdán és pénteken óvo-
dásoknak: 16:15–17:00-ig, gyerekeknek 17:00–
18:15-ig, felnőtteknek 18:30–20:00-ig, kedden 
és csütörtökön formagyakorlat kezdőknek: 
16:15–17:30-ig, formagyakorlat haladóknak: 
17:30–19:00, önvédelem 19:00–20:30-ig, il-
letve egy vasárnapi akrobatika edzés van 
17.00-től 19.00-ig. Mindenki a saját képessé-
geinek és elvárásainak megfelelően hajtja 
végre a gyakorlatokat, korához és lehetősé-
geihez (testi, lelki, mentális képességeihez) 
mérten. Különleges képességek nem szüksé-
gesek. A hangsúly főleg a gyakorlatokon van: 
az állandó ismétlések során sajátítják el a tanulók 
tökéletesen az alapmozdulatokat, az időzítést 
és a megfelelő légzést. 
Melyek a további céljai?  
Szeretnék saját önvédelmi egyesületet létre-
hozni Erdőkertesen, és kizárólag ezzel a sport-
tal foglalkozni, tanítani, közben fejleszteni 
saját tudásomat, képességeimet.  

Rimai S. Éva 

SCHERSING ANDRÁS 
 

A KÉTDANOS AIKIDOS 
 
Schersing András, a fiatal, 23 éves erdőkertesi sportember hétéves volt, amikor 2006 nya-
rán az aikido mellett kötelezte el magát. Edzője a mai napig Pintérné Gazdag Anett 6 da-
nos mester, a KIME-AIKI-DOJO KI Művészetek Egyesületében. 2013 óta András számos 
hazai és nemzetközi aikido bemutatón, kick-box és kempó versenyen ért el kiváló ered-
ményeket. 2015-ben az év aikidósa volt. Ugyanebben az évben megkapta „Veresegyház 
város Érdemes Sportolója” díját is. András 2022 februárjától kétdanos mester, akivel a 
veresegyházi Harcművészeti Központban beszélgettem.

„Az igazi győzelem a magunk felett aratott győze-
lem.”                                                                   (O Sensei)

Fotó: Schersing

Fotó: Cseresznye István

Pintérné Gazdag Anett – Maróti Olivér 
– Schersing András

Fotó: Schersing

Fotó: Rimai
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Hirdessen 

az Erdőkertesi 
Naplóban! 

Velünk sikeres lesz! 
4000 PÉLDÁNY, KEDVEZŐ ÁR 

Bővebb információ: 

kovacspe@t-email.hu 

06 30 930 4831

INGATLANKÖZVETÍTÉS 
SIPOCZ KATALIN´́

• független egyéni vállalkozó 
• okleveles ingatlanértékesítő 
• teljeskörű ügyintézés 
• helyismerettel 

sipocz.kata@gmail.com

06 70 640 9686




